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PROTOKÓŁ Nr XL/2018 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 22 maja 2018 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 800, zakończono o godz. 825. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy Manowo. 
 

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  -     Irena Oleksy 

3. Skarbnik gminy                      -     Magdalena Szymańska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

 
Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XL Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność Sesji zwołanej na wniosek p. Wójta z dnia 11 maja 2018 roku. Na stan 15, 

obecnych było 13 radnych. 
 

 
Nieobecności: 

 Radny Tomasz Padykuła – nb. usprawiedliwiona. 
 

Spóźnienia: 
 Radny Mirosław Pawlak 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad  
 

Roman Kłosowski wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały                     
w sprawie zmiany Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Manowo do roku 2023. W projekcie 

chodzi o uszczegółowienie pewnych zapisów. 
W związku z brakiem innych propozycji zmian i brakiem uwag do wniosku Wójta Jan Prus – 
Przewodniczący Rady poinformował, że będziemy obradowali według nowego porządku obrad.   

 
 

Porządek obrad 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie gminy Manowo na 2018 rok, 

b) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2018-2035, 
c) zmiany Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Manowo do roku 2023 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie.  
 

 
 

Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie:  
a) zmian w budżecie gminy Manowo na 2018 rok, 

Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy: uchwała dotyczy tylko przeniesienia  

środków z rezerwy ogólnej na kąpielisko w kwocie 36.000 zł. Zmiany w WPF - 
 Ministerstwo Finansów prosiło o uaktualnienie jej o ścieżkę rowerową i kąpielisko, 
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 ponieważ na ścieżkę w ub. miesiącu dołożyliśmy 825.000 zł i teraz chcemy zwiększyć 

 na kąpielisko 36.000 zł. Musimy to ująć w WPF. 
 

Uchwała otrzymała Nr XL/289/2018, podjęta została 13 głosami za (jednogłośnie)  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych  
 

b) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2018-2035, 
Uchwała otrzymała Nr XL/290/2018, podjęta została 13 głosami za (jednogłośnie)  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych  
 

c) zmiany Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Manowo na lata 2017-2023  
Uchwała otrzymała Nr XL/291/2018, podjęta została 13 głosami za (jednogłośnie)  
Podczas głosowania obecnych było 13 radnych 

 

 

 
Ad. 3. Wolne wnioski i zapytania. 
 

Radny Leszek Kondrat: czym skutkuje negatywna opinia RIO o wykonaniu budżetu za 2017 rok? 

 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: 

 wczoraj rozpoczęła się budowa ścieżki rowerowej. Została zdjęta darń. Proponuję, aby na 
okoliczność oddania ścieżki do użytku, zasponsorować kilka rowerów. M.in. jednym ze 
sponsorów może być Rada Gminy (również Wójt Gminy, Rada Powiatu). To jest mój pomysł. 

 W tym tygodniu podpiszemy umowę na kąpielisko w Rosnowie. 
 skończyliśmy rewitalizację dróg gminnych. Wszystkie drogi są przejezdne. 

 W tym miesiącu lub na początku czerwca zrobimy ul, Lipową w Cewlinie. 
 Wczoraj mieliśmy spotkanie z Wojewodą. W przyszłym roku budżet będzie zasilony kwotą 5 

miliardów na drogi gminne. Poziom dofinansowania ma wynieść 80%. Dla Woj. 

Zachodniopomorskiego przypadnie kwota ok. 200 milionów złotych. Trzeba o tym pomyśleć i 
zlecić projekt.  

 
Radny Leszek Kondrat: w którym miejscu firma będzie zaczynała ścieżkę rowerową? 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy: ja zasugerowałem, aby na początek zrobili odcinek od Bonina do 
Kretomina. Oni mają inną koncepcję i postanowiłem, że nie będę nalegał. Im zależy, aby zrobić ją jak 

najszybciej. Termin wykonania jest do końca roku. 
 

Magdalena Szymańska - skarbnik Gminy: opinia RIO dotyczy wykonania wydatków, które były 
wyższe niż planowane. Dotyczy to wynagrodzeń oświaty. My trochę środków przenieśliśmy z Urzędu 
Gminy, po to aby zabezpieczyć środki nauczycielom. Druga kwestia to kwota zobowiązań 

wymagalnych. Byliśmy świadomi, że zobowiązania wymagalne były. Nie został spłacony kredyt 
krótkoterminowy. Ten kredyt został ujęty już w listopadzie do pożyczki z budżetu państwa. 

Spłaciliśmy więcej kredytów, niż pozwala wskaźnik o 1,5%. Rada Gminy mimo tej opinii może 
podjąć pozytywną opinię i udzielić Wójtowi absolutorium. 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy: gdyby opinia była pozytywna, to byśmy szukali podstawy – 
dlaczego jesteśmy w programie naprawczym. Z deficytu, który był w 2017 roku mamy w zasadzie ¾ 

spłacone.  
 
Radny Mirosław Pawlak: od wczoraj w programie Społecznik jest głosowanie na projekty, gdzie 

można pozyskać 10.000 zł. Stowarzyszenie złożyło wniosek (na 4 wnioski 3 dostaną dofinansowanie). 
Można głosować do 4 czerwca internetowo. Głosują mieszkańcy powiatu. Chcemy wykonać                        

w Rosnowie mural z okazji święta Lotnictwa Polskiego i 100-lecia Niepodległości.  
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Radna Grażyna Góral: zapraszam na odpust i festyn parafialny w najbliższą niedzielę w Manowie. 

Zbieramy pieniądze na remont kościoła. Głównymi nagrodami min. są 2 rowery. 
 

Radny Andrzej Sokalski: zapraszam w dniu 17 czerwca o godz. 14.00 na Parafiadę do Kretomina. 
 
Irena Oleksy – Sekretarz Gminy: mamy przygotowaną mapę ulic Manowa. Chcielibyśmy w czerwcu 

przyjąć uchwałę.  
 

 
 
Ad. 4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady XL Sesji Rady 
Gminy Manowo. 

 
Protokołowała: 

Anna Drabik 


